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melésük bruttó 250 000 m3 volt, az
üzemtervi lehetõség ennél 10%-kal több. 

Sok a természetvédelemmel érintett
területük, a szakmai együttmûködés és
kapcsolat jónak mondható. Az utóbbi
8 évben 4200 hektárt újítottak fel,
melynek 60%-a természetes felújítás. 

A mesterségesnek 80%-a makkvetés,
és 460 km vadkizáró kerítésük van.
Problémát okoz a szakemberhiány,
a kerületvezetõ erdész éppúgy, mint a
fakitermelõ, az erdészeti igazgatás is
recseg-ropog. 

A körzeti tervek készítése fontos és
idõszerû lenne, mert közel a fele lejárt.
A közjólétet tekintve sok km sétaút és
kerékpárút, pihenõ, 14 kilátó, kisvasút,
vendégházak vannak a kezelésükben.
A 176 foglalt forrás és kút fenntartását
a százéves Mecsek Egyesület, a sé-
tautakét a megyei turista szövetség
végzi. 

A Mecsek 24 kulcsosházából 6 üze-
meltetõje az erdõgazdaság, és a leg-
egyszerûbb, komfort nélküli százéves
házak is minden hétvégén tele vannak.
Kérdésünkre elmondta, hogy a 28 000
hektár üzemi vadászterületen 800 szar-
vast lõnek, ennek ellenére a folyama-

tos erdõborítás „zakatol” és sok kuta-
tást, mérést végeznek saját maguk.

Másnap reggeli után Pécsen ke-
resztül Almamellékre autóztunk a kis-
vasút állomásépületéhez. Itt Pappné
Német Tünde, a Kikerics Erdészeti Er-
dei Iskola vezetõje fogadott minket és
bemutatta az épületben levõ vasút-
múzeumot, ahol egy életnagyságú,

preparált világos pej volt a kocsi elé
fogva. 

Az 1901-ben, báró Biedermann Re-
zsõ által elkészíttetett, 6 km-es pályán
mozgó kocsikat ugyanis csak 1962 óta
húzza kis dízelmozdony. Ezzel a „zse-
lici csühögõvel” robogtunk be Sasrétre
a vadászházi megállóhoz. A vadászház
mellett megnéztük a mecseki felújított
keresztény emlékhelyek tablóképeit,
majd az erdei tanösvényen elsétáltunk
az Alma-forrásig. 

Utána a 2000-ben egy romos épület-
bõl létrehozott erdei iskolához mentünk,
amelynek teteje déli oldalát napelemek
fedik. Ezeket a 2016-ban elnyert 50 mil-
lió Ft értékû pályázatból szerelték fel.
Közvetlen mellette két nagy, komfortos
faház épült a gyerekek szállásának. Álta-
lában 3 vagy 5 napra jönnek, és az étke-
zést a vadászházból oldják meg. 

A program után szakosztályunk tag-
jai „visszacsühögtek” Almamellékre a
vasútállomásra, ahol a tartalmas prog-
ram végén elköszöntünk a vendéglátó-
inktól és egymástól. 

Dr. Ádámfi Tamás
OEE Erdõk a Közjóért Szakosztály
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Az Országos Erdészeti Egyesület Okta-
tási Szakosztálya 2017. december 13-
án tartotta legutóbbi szakosztályülését
Budapesten, az Erdészeti Információs
Központban. A szakosztályülésen a
szakosztály tagjai mellett a hagyomá-
nyosan erdészeti szakképzéssel foglal-
kozó oktatási intézmények képviselõi is
részt vettek.

Andrésiné dr. Ambrus Ildikó szakosz-
tályelnök köszöntötte a jelenlévõket,
és ismertette az ülés napirendjét, majd
felkérte Szentpéteri Sándor ügyvezetõ
igazgatót, hogy köszöntse a résztvevõ-
ket, és tájékoztassa az egyesületi mun-
káról a tagokat.

Ezt követõen a szakosztály közel-
múltban elhunyt két tagjáról, Tihanyi
Gyuláról és dr. Firbás Oszkárról emlé-
keztek meg a jelenlévõk. 

Elsõként dr. Folcz Tóbiás ismertette
Tihanyi Gyula életútját, a szakosztály
alapításában és mûködésében való ak-
tív szerepét. A szakosztály tagjai egy-
perces megemlékezéssel tisztelegtek
emléke elõtt.

Ezt követõen Hoczek László a Roth
Gyula erdészeti szakgimnázium igazga-

tója emlékezett meg dr. Firbás Oszkár
tanár úrról, az erdészeti szakoktatás
meghatározó alakjáról, akinek a hazai
erdészeti pedagógia módszertanának
megteremtésében felbecsülhetetlen
szerepe volt. Rá is egyperces néma fel-
állással emlékeztünk.

A szakosztályülésünk fõ napirendi
pontja egy jövõbe mutató elõadás volt.
Dr. Tomor Tamás intézetigazgató,
egyetemi docens (SOE EMK) és dr.
Czimber Kornél egyetemi docens (SOE
EMK), a TopoLynx Kft. ügyvezetõ igaz-
gatója a légi felmérésen alapuló erdé-
szeti információszolgáltatásról tartott
egy rendkívül érdekfeszítõ elõadást. 

Az elõadást követõen élénk szakmai
beszélgetés indult meg a témához kap-
csolódóan. A szakosztály tagjai rendkí-
vül fontosnak tartják, hogy az erdészeti
középfokú szakoktatásban az új tudo-
mányos ismeretek is megjelenjenek.
Ezért az elõadókkal egyeztetve a szak-
osztály elindít egy, az erdészeti szakok-
tatásban dolgozó mérnöktanárok és
szakoktatók számára szervezendõ to-
vábbképzési program akkreditációt.

A szakosztályülés következõ részé-
ben a 2018. évi egyesületi programo-

kat ismertette a szakosztályelnök, majd
ezt követõen a 2018. évi programkról
beszélgettek a résztvevõk. A szakosz-
tály tagjai fontosnak tartják, hogy meg-
osszák egymással a tapasztalatokat az
erdészeti és vadgazdálkodási ágazati
érettségikrõl. A szakgimnáziumi kép-
zéshez kapcsolódó szakmai vizsga, az
ágazati érettségi és a „T” kategóriás jo-
gosítvány kérdései kerültek még elõ.
A felvetõdõ észrevételek, kérdések a
2018-as munkatervbe épülnek be.

Utolsó napirendi pontként pedig a
szakmai tanulmányi versenyekrõl tar-
tottunk tájékoztatót. Az erdészeti és
vadgazdálkodási technikusok, illetve
az erdésztechnikusok országos szak-
mai tanulmányi versenye Mátrafüre-
den kerül megrendezésre 2018. ápri-
lis 18–20. között, míg az erdészeti
szakmunkásképzésben tanulók szak-
ma kiváló tanulója országos versenye
Ásotthalmon lesz 2018. április 4–6.
között.

A hivatalos program lezárását köve-
tõen még kötetlen beszélgetést folytat-
tunk az oktatás aktuális problémáiról.

Andrésiné dr. Ambrus Ildikó
elnök, OEE Oktatási Szakosztály

Új tudományos eredmények a szakoktatásban

Az erdei iskola épületének homlokzata




